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In het Bulletin van Vragen en Antwoorden worden vragen van Raadsleden 

en de antwoorden daarop letterlijk en volledig opgenomen. Elke 
briefschrijver is verantwoordelijk voor zijn/haar tekst waarvan de inhoud 

niet bindend is voor het stadsbestuur. 
 

Vraag 1430: Raadslid Karin Robert (24 november 2020) 
 

Gemeenten laten herfstbladeren steeds vaker liggen: natuurlijke meststof en wapen 

tegen hittegolven.  

 
De positieve gevolgen van herfstbladeren te laten liggen zijn gekend:  
1. Voor het KLIMAAT: extra vocht voor de aarde in deze bladeren; werkt als sponslaag. Zeker een 
hulp bij de grote, droge periodes en grote hitte.  
 
2. Als natuurlijke MESTSTOF: onze bomen hebben het al moeilijker: er zijn lange, droge perioden 
met grote hitte, en dan lange natte perioden. Wat goede mest kan zeker geen kwaad! Bladeren die 
verspreid blijven liggen, composteren vlugger dan wanneer ze op één hoop liggen.  
 
3. Er is MEER LEVEN: paddenstoelen zullen er groeien en meehelpen om de bladeren af te 
breken,slakken zullen de bladeren opeten. De noten en andere vruchten bij de bladeren zijn ook 
voedsel voor andere dieren.  
 
4. Voor onze KINDEREN: kinderen spelen graag met herfstbladeren en lopen er heel graag door.  
Laten we dus de herfstbladeren liggen dan is dit een goedkope beslissing met heel wat voordelen.  
Ik verwijs hier ook naar Bruggeling Louis De Jaeger, tuinexpert in het volgende artikel:  
https://radio2.be/west-vlaanderen/tuinexpert-louis-de-jaeger-laat-die-blaadjes-verdomme-liggen .  
Hij noemt zichzelf 'eco-missionaris', vindt bladblazers ongepast en pleit voor het proces van bomen 
die zichzelf voeden door de bladeren die blijven liggen.  
 
Concreet enkele vragen.  
Zie ook de foto's erbij. Wil deze ook publiceren.  
 
1. Kunnen de afgewaaide takken van bomen, of een deel ervan, in parken niet blijven liggen?  
Voor kinderen is dit een groot plezier.  
 
2. Worden de afgewaaide takken gerecycleerd op één of andere manier? Hoe?  
Er kan misschien een zitbank worden van gemaakt. Voor kinderen kan creatief spelmateriaal ermee  
worden gemaakt. ....  
 
3. Kan men in onze parken plaatsen maken voor egels? Of wordt dit al gedaan? Waar?  
 
4. Kunnen de paden in onze parken en rond de Brugse vesten beter verhard worden? Nu zijn er, na 
regenval, heel wat modderige plassen op de paden en mensen moeten ze ontwijken.  
 
5. Bladblazers kunnen de paden bladvrij maken. Maar de bladeren op het gras laten liggen is goed.  
Zie hierboven. Wordt door de groendienst hier al werk van gemaakt?  
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6. Ondertussen is het verzamelen van de herfstbladeren in bladkorven een heel goede zaak. Ook de 
Groendienst in Brugge doet dit al op bepaalde plaatsen. Op die manier kunnen de bladeren 
composteren.  
Wordt van dit compost gebruik gemaakt in Brugge? Waar en hoe? 
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Antwoord 1430: 

 
Gemeenten laten herfstbladeren steeds vaker liggen: natuurlijke meststof en wapen 

tegen hittegolven.  

 

1. Kunnen de afgewaaide takken van bomen, of een deel ervan, in parken niet blijven 
liggen? Voor kinderen is dit een groot plezier.  
Wanneer zware takken uit bomen breken en bomen omwaaien of geveld worden in parken, weegt 
Openbaar Domein af, of het een opportuniteit is deze te laten liggen. Indien er een ecologische en 
recreatieve meerwaarde is, en geen of weinig hinder voor ander (recreatief) gebruik van het park en 
voor het beheer er van, wordt voorgesteld aan het bestuur takken en/of stammen te laten liggen. 
Het college van burgemeester en schepenen gaf de uitdrukkelijke opdracht aan de dienst Openbaar 
Domein om takken en/of stammen pas ter plaatse te laten blijven liggen na akkoord van het college.  
 
2. Worden de afgewaaide takken gerecycleerd op één of andere manier?  Hoe?  Er kan 
misschien een zitbank worden van gemaakt.  Voor kinderen kan creatief spelmateriaal 
ermee  worden gemaakt.  
In speelbossen blijft tak- en stamhout van stormschade, snoei- en velwerken achter in het bos. 
Stammen van gevelde stadsbomen worden hergebruikt. Daar keurde het stadsbestuur op 
02/03/2020 een nota over goed. Dunner takhout wordt gehakseld en door Openbaar Domein 
gebruikt als bodembedekker in stedelijke groenzones. In 2020 werden op  
9 locaties op openbaar domein telkens 2 buitenklassen gecreëerd met stammen van stadsbomen. Bij 
10 scholen op Brugs grondgebied werden in 2020 boomstammen, takken, zitstamstukken, 
stamschijven en houtsnippers aangeleverd. Deze worden gebruikt als buitenklas, stapstenen, 
speelhout en houtsnippers als valdempend bodemmateriaal.  
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3. Kan men in onze parken plaatsen maken voor egels?  Of wordt dit al gedaan?  Waar? 
Bladeren laten liggen onder bomen, struiken, e.d. is zeker nuttig voor egels. Daarnaast werkt de 
stad samen met Natuurpunt aan het project ‘Egelwegel’, waarbij in tuinafsluitingen kleine openingen 
gemaakt worden zodat egels zich makkelijk kunnen verplaatsen van de ene naar de andere tuin. 
 
4. Kunnen de paden in onze parken en rond de Brugse vesten beter verhard worden? Nu 
zijn er, na regenval, heel wat modderige plassen op de paden en mensen moeten ze 
ontwijken. 
Het college besliste principieel om de paden van de vesten her aan te leggen, zodat aan deze 
problematiek tegemoet gekomen wordt. Zie 2020_CBS_00949 - B-punt - Openbaar domein - Vesten 
- principebeslissing verharding wandelpaden. In uitvoering van deze beslissing is momenteel door de 
cluster Openbaar Domein een bestek in opmaak om de heraanleg van deze paden aan te besteden. 
Dit bestek is in eindfase, en wordt dit voorjaar ter goedkeuring voorgelegd aan het college. 
 
5. Bladblazers kunnen de paden bladvrij maken. Maar de bladeren op het gras laten liggen 
is goed. Zie hierboven.  Wordt door de groendienst hier al werk van gemaakt?   
Op het gras laten we geen bladeren liggen. De Bruggeling en de beleidsploeg verwacht een net en 
onderhouden beeld.  Om dit beeld te waarborgen worden de paden en graspleinen steeds vrij 
gehouden van blad.  We laten de bladeren wel liggen in het struikgewas waar ze een 
voedingsbodem vormen voor de bestaande beplanting. 
 
6. Ondertussen is het verzamelen van de herfstbladeren in bladkorven een heel goede 
zaak.  Ook de Groendienst in Brugge doet dit al op bepaalde plaatsen.  Op die manier 
kunnen de  bladeren composteren. Wordt van dit compost gebruik gemaakt in Brugge? 
Waar en hoe? 
De bladeren worden op geregelde tijdstippen opgehaald en afgevoerd naar de 
composteringsinstallatie langs de Pathoekeweg.  Daar worden ze verwerkt tot bruikbare compost.  
Bij nieuwe aanplantingen halen we hier steeds een hoeveelheid compost af die verwerkt wordt in de 
grond om de kwaliteit van de grond te verbeteren. 
 

Vraag 1431: Raadsleden Karin Robert en Janos Braem (2 januari 2021) 
 
Oprichting ecohuis en natuurcentrum Beisbroek 

 

Ecohuis Antwerpen is een advies- en informatiecentrum rond duurzaam bouwen, wonen en leven.  
Ook Boom heeft al enkele jaren een ecohuis, 't Kleibrood.  
Een ecohuis functioneert als uithangbord van een ecologisch bewustzijn.  

-Je kan er terecht voor Informatie- en adviesverlening rond duurzaam (ver)bouwen 
(materiaalkeuze, keuze van technieken, …) en energie.  
-Het is een trefpunt voor milieueducatief onderricht.  
-Men kan er alle informatie krijgen ivm composthoekjes, opleiding tot compostmeester,...  

 
Zo'n ecohuis komt best zo dicht mogelijk bij de andere dienstverlening zoals het huis van de 
Bruggeling.  

1. Kan in een gedeelte van het Minnewater een ecohuis worden uitgebouwd?  
Er is zelfs een stukje tuin aan verbonden, waardoor er gecomposteerd kan worden en zelfs  
getuinierd of aan landbouw worden gedaan. Dit kan een centraal uithangbord worden  
voor 'Zorgen voor morgen' en hieraan kunnen ook burgerbudgetten worden gekoppeld.  
2. Is de stad bereid om een ecohuis op te richten?  
Het milieu-educatief gedeelte kan misschien nog steeds een plaatsje krijgen in het 
natuurcentrum in Beisbroek. Naar aanleiding daarvan hadden we graag ook de volgende 
vragen gesteld:  
3. Wat zijn de bezoekersaantallen van de voorbije 5 jaren?  
4. Is het natuurcentrum terug open sinds 2 december?  
5. Wat is de toekomstvisie van het natuurcentrum? Kan dit omgevormd worden tot een 
ecohuis?  
Worden er hier nog steeds veel scholen ontvangen? 

 
Antwoord 1431: 
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Oprichting ecohuis en natuurcentrum Beisbroek 

 
1. Kan in een gedeelte van het Minnewater een ecohuis worden uitgebouwd? 
 
De realisatie van een transitiehuis/ecohuis is één van de acties die de Bruggeling op een 
laagdrempelige en praktische manier kan ondersteunen om CO2 te besparen. Praktische uitleg over 
zonnepanelen, warmtepompen, zonneboilers en energetische renovatie zouden hier bijvoorbeeld aan 
bod kunnen komen. Het is ook een locatie voor bijeenkomsten gelinkt aan milieu & klimaat en waar 
andere duurzame ingrepen zoals composteren of duurzaam watergebruik aan bod kunnen komen. Er 
dient echter rekening gehouden te worden met deze overwegingen: 

a. Een dergelijk transitiehuis dient  geharmoniseerd en afgestemd te zijn met de reguliere 
dienstverlening van de stad, bijvoorbeeld het bestaande energieloket.  

b. Daarnaast dient een dergelijk ecohuis voldoende en diverse burgers weten te bereiken. 
Daarom dient grondig onderzocht te worden of een vaste locatie te verkiezen is boven een mobiele 
dienstverlening om de verschillende gemeenten/wijken zo laagdrempelig mogelijk te benaderen en 
op maat te kunnen ondersteunen. Het voorstel van een concrete locatie is dan ook voorbarig. 
 
2. Is de stad bereid om een ecohuis op te richten? 
 
De VZW Brugge Geeft Energie (BGE) diende recent binnen de Klimaatwedstrijd een voorstel in voor 
het oprichten van een dergelijk transitiehuis in Brugge. Om dit grondig te kunnen onderzoeken werd 
beslist om BGE vzw een projectbedrag toe te kennen om een exploratief voortraject uit te voeren. 
Het doel van dit voortraject is om te analyseren welke gelijkaardige initiatieven in binnen- en 
buitenland succesvol zijn en hoe een dergelijk transitiehuis er voor Brugge zou kunnen uitzien. De 
resultaten van dit voortraject zal de basis zijn voor de volgende stappen die hierin gezet worden. 
 
3.  Wat zijn de bezoekersaantallen van het natuurcentrum in Beisbroek van de 
     voorbije 5 jaren? 
 
Wij kunnen u enkel de bezoekersaantallen van de 2 laatste jaren bezorgen: 
2020: 7.669 bezoekers. Het merkelijk lagere aantal bezoekers is te wijten aan de Corona crisis. 
2019: 12.523 bezoekers 
 
4.  Is het natuurcentrum terug open sinds 2 december? 
 
Het Natuurcentrum is inderdaad terug opengegaan op 2 december. 
 
5.  Wat is de toekomstvisie van het natuurcentrum? Kan dit omgevormd worden 
     tot een ecohuis?  
     Worden er hier nog steeds veel scholen ontvangen? 
 
Het Natuurcentrum wil een breed publiek laten kennis maken met de Brugse natuur. Er worden 
jaarlijks vele klassen/groepen/verenigingen ontvangen voor een natuureducatieve activiteit. Niet 
enkel deze doelgroep wordt aangesproken. De laatste jaren heeft het Natuurcentrum heel wat 
activiteiten georganiseerd voor het brede publiek. (fruitpluk, verhalenwandeling, paddenoverzet, …) 
Willen we uitgroeien tot een ecohuis, dan zullen we onze toekomstvisie drastisch moeten wijzigen. 
Momenteel zijn er weinig raakvlakken met een ecohuis. 

 

Vraag 1432: Raadslid Geert Van Tieghem (18 januari 2021) 
 

Tijdelijke werkloosheid Corona in 2020 bij de GROEP Brugge 

 
Ingevolge de coronacrisis werden tienduizenden werkgevers in ons land abrupt genoodzaakt om een 
vorm van tijdelijke werkloosheid Corona in te voeren voor (een deel van) hun personeel in de loop 
van 2020.  
Gelieve ons het aantal dagen tijdelijke werkloosheid Corona mee te geven in absolute 

getallen (dagen) én in % (ten opzichte van het maximaal aantal arbeidsdagen per werkgever – 
N.B. enkel contractuelen, daar statutaire personeelsleden niet onder deze regeling kunnen vallen) in 
2020 bij de GROEP Brugge,en dit uitgesplitst voor volgende juridische entiteiten :  

• Stad Brugge  

• OCMW (zonder AZ Sint-Jan)  
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• De 8 welzijnsverenigingen  

• Brugge Plus vzw  

• Entrepot vzw  

• Concertgebouw vzw  
 
Ingeval van toepassing van tijdelijke werkloosheid, werd dan geopteerd door de desbetreffende 
werkgever voor een (belastbare) aanvulling bovenop de werkloosheidsuitkering ? Zo ja, wat is/was 
het bedrag van deze aanvullende vergoeding per werkloosheidsdag ten laste van de werkgever ? 
 

Antwoord 1432: 
 
Tijdelijke werkloosheid Corona in 2020 bij de GROEP Brugge 

 
Aansluitend op ons antwoord van 17 februari 2021 vindt u als bijlage het antwoord van het 
Concertgebouw Brugge vzw en van Brugge Plus. 
 
Wij brengen u op de hoogte van zodra we de ontbrekende informatie ontvangen. 
 

21025 corona 2020 
- Brugge Plus vzw.xlsx

 
 

21025 bijlage 
Concertgebouw.pdf

 
 

Vraag 1433: Raadslid Olivier Strubbe (10 maart 2021) 
 
Outdoor fitnesstoestel (multifunctioneel) 

 

Het beleidsprogramma start met een mooie aanzet:  
“We zetten de vitaliteit van de stad in beweging: we treden als regisseur op voor een 
gedifferentieerd Brugs sport- en beweegaanbod. Naast onze inspan- ningen voor de realisatie van 
eigen sportinfrastruc- tuur en -activiteiten, zetten we samenwerkingen op en ondersteunen we 
andere sportieve actoren. We pikken in op innovatieve sportmogelijkheden en betrekken daar 
ruimtelijke ontwikkelingen in.  
Wandelen, lopen, fietsen,.... ondertussen zijn er heel wat mensen die persoonlijke records 
verbreken.  
Het sporten in de buitenlucht kunnen we alleen maar aanmoedigen, in groep of solo, wat de 
sportieve Bruggeling verkiest.  
Sporters worden graag uitgedaagd, zoeken naar nieuwe doelen en verleggen graag hun grenzen, als 
Stad Brugge kunnen we die sporters ondersteunen in zowel aanbod als accommodatie.  
 
Outdoor-fitness toestellen in het openbaar domein, zijn vandaag de nieuwe trend.  
Nieuwe sporten zoals Street workout, Calisthenics CrossFit en bootcamp zijn voor heel wat sporters 
de nieuwe hobby geworden.  
 
Brugge beschikt al over enkele openbare fitness toestellen op zijn grondgebied.  
Met de komst van deze nieuwe sporten is de vraag naar dergelijke toestellen alleen maar 
toegenomen. Toestellen die multifunctioneel kunnen gebruikt worden, ze nemen een beperkte plaats 
in op het openbaar domein, terwijl er toch wel wat sporters op hetzelfde moment hun work-Out 
kunnen afwerken.  
Er bestaan heel wat soorten die hoogwaardig, weersbestendig, duurzaam, esthetisch fraai, 
onderhoudsvrij en vandalismevrij zijn met een modulair ontwerp.  
 
Hierbij een foto van zo’n multifunctioneel toestel als voorbeeld:  
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Kan Stad Brugge dergelijke toestellen voorzien op het openbaar domein.  
Ik weet dat er in Dudzele en Zwankendamme hier al vraag naar is geweest.  
Voor Dudzele kan dit misschien in of aan het Cathemgoed of in het sportpark De Schorre.  
Voor Zwankendamme zou dit kunnen opgenomen worden in de plannen voor het nieuwe speelplein.  
Ben van mening dat het ook voor de binnenstad en de andere deelgemeenten moet mogelijk zijn, 
om dergelijke toestellen te plaatsen. 
 
Staan er al dergelijke multifunctionele toestellen op ons brugs openbaar domein?  
Ziet Stad Brugge iets in dit voorstel?  
Zo ja, hoe zou dit praktisch kunnen geregeld worden en in welke tijdspanne? 
 

Antwoord 1433: 
 
Outdoor fitnesstoestel (multifunctioneel) 

 
Sporten in de openbare ruimte zit inderdaad al een tijdje in de lift. Het uit zich in verschillende 
vormen, van gewoon joggen tot free running, bootcamp, calisthenics, en allerhande workouts. We 
spelen daar al een tijdje op in, maar zien nu door corona inderdaad nog een toename van dergelijke 
sportactiviteiten. 
 
Momenteel is er volgend aanbod op het Brugs openbaar domein: 
- Outdoor fitnesstoestellen (3 stuks per locatie) in de Koude Keuken (Sint-Andries), Gulden Kamer 

(Sint-Kruis) en in het Baron Ruzettepark (binnenstad). Vanaf april tot eind september plaatsen 

we 5 toestellen op het sportstrand in Zeebrugge. 

- Op de site Sport Vlaanderen (Assebroek) staat een Ipitup-bank, een speciale zitbank die ook 

verschillende workouts mogelijk maakt. 

- In Tillegem en Veltembos is er een fit-o-meter, een jogparcours met verschillende 

‘stations’/toestellen waar oefeningen gedaan kunnen worden.  

- Sinds vorig jaar pionieren we in Brugge, met de steun van Sport Vlaanderen, ook met een 

mobiele beweegcontainer. Daarin zitten allerlei toestellen en mogelijkheden om oefeningen te 

doen. We gaan daarmee naar de buurten en geven die dus een plaats op het openbaar domein. 

Momenteel staat ze in Zandtiende in Assebroek. In april verhuist ze naar de Gentele in Sint-

Pieters. 
 
Na de plaatsing van de eerste outdoor fitnesstoestellen namen we even de tijd om het gebruik te 
monitoren en te evalueren wat er aanslaat. Ze worden aardig gebruikt. We stellen wel vast dat een 
cluster van drie toestellen voor sommige inwoners te weinig is, vermits de meeste gebruikers in 
kleine groepjes sporten. Individuele sporters ervaren dan soms weer een drempel om in het 
openbaar in hun eentje op een dergelijk toestel te sporten. 
 
Het is de bedoeling om de komende jaren extra toestellen te plaatsen, als uitbreiding op bestaande 
locaties dan wel op nieuwe locaties. We nemen dergelijke kleinschalige sportinfrastructuur ook 
steevast mee in het uittekenen van nieuwe masterplannen en inrichtingsplannen voor de openbare 
ruimte.  
Concrete locaties moeten nader onderzocht worden naar type toestel en ook afgestemd worden op 
de noden en wensen vanuit de buurt. Dat zal gebeuren in overleg tussen de diensten openbaar 
domein en sport. 


